

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 545b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Deputy Secretary General: Italy should take action to integrate Roma

Strasbourg, 14.08.2007 - "When a Roma child dies due to deplorable living conditions, the whole society bears the responsibility and not only the parents", said Council of Europe Deputy Secretary General Maud de Boer-Buquicchio today following the deaths of four Roma children in a fire on the outskirts of Livorno, central Italy.

"I invite the Italian authorities, both at State and local level, in coordination with each other, to take the necessary steps towards Roma integration by adopting comprehensive action plans including public information campaigns to combat discrimination and deep-rooted prejudices against Roma. There is a great need for people to understand who the Roma are, and especially, what they are not".

Established democracies like Italy have lessons to learn from the [Council of Europe awareness-raising campaign Dosta!](#) (Basta!) which was initially launched in five countries in the western Balkans in 2006 and will be extended to at least seven more countries in 2008.

La Secrétaire Générale Adjointe du Conseil de l'Europe : L'Italie doit prendre des mesures pour intégrer sa population rom

Strasbourg, 14.08.2007 - « Lorsque un enfant rom meurt à cause de conditions de vie déplorables, toute la société est responsable et pas seulement ses parents » a déclaré aujourd'hui Maud de Boer-Buquicchio, Secrétaire Générale Adjointe du Conseil de l'Europe suite à la mort de quatre enfants roms dans un incendie dans la banlieue de Livourne au centre de l'Italie.

« J'invite les autorités italiennes, aussi bien à l'échelle nationale que locale, à prendre des mesures en faveur des Roms, de manière coordonnée, en mettant en oeuvre des plans d'intégration holistiques ainsi qu'une campagne de sensibilisation visant à combattre les préjugés bien ancrés à l'égard des Roms. Il y a un réel besoin pour la population de comprendre qui sont les Roms et particulièrement ce qu'ils ne sont pas.

Des démocraties bien établies comme l'Italie ont beaucoup à apprendre de la [Campagne de sensibilisation du Conseil de l'Europe Dosta!](#) (Basta !) lancée initialement dans cinq pays des Balkans de l'Ouest en 2006 et qui sera étendue dans au moins sept autres Etats membres en 2008.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.